



## LÄÄNE-VIRU OMAVALITSUSTE LIIT

### ÜLDKOOSOLEKU PROTOKOLL

#### Haljala

31. jaanuar 2025 nr 1

Koosoleku algusaeg: 09.00

Koosoleku lõppemise aeg: 13.18

Koosoleku juhataja: Einar Vallbaum

Protokollija: Anneli Kuusk

Koosolekust võtab osa 11 üldkoosoleku liiget:

Veiko Veiert, Anti Puusepp, Triin Varek (osales Teamsi vahendusel), Peep Vassiljev, Maido Nõlvak, Riho Tell, Erki Savisaar, Ainar Sepnik, Einar Vallbaum, Hans Kruusamägi, Indrek Kesküla.

Kutsutud: Erkki Ehand, Anu Oja, Pille Parra, Kerli Randalainen, Egle Neuhaus, Eve Alte, Liisa Lotta Mumm.

Koosolekust osavõtjate registreerimisleht lisatud protokollile.

**Kvoorum:** Üldkoosolek on *otsustusvõimeline*

#### Päevakord:

1. 09.00-09.02 Haljala valla vallajuhtide tervitus
2. 09.02-09.05 Päevakorra kinnitamine
3. 09.05-09.30 Ülevaade Toidupanga tegevustest - *ettekandja Piet Boerefijn*
4. 09.30-10.00 Ülevaade Lääne-Virumaa Spordiliidu 2025. aasta tegevustest ja eelarvest - *ettekandjad Sven Hõbemägi ja Erich Petrovits*
5. 10.00-10.15 Maakonna arengustrateegia tegevuskava 2025-2028 ja MATA 2025. aasta tegevuskava kinnitamine ja esitamine liidu liikmetele heakskiitmiseks
6. 10.15-10.30 Valdadevaheline kokkulepe regionaaltoetuste kärpest põhjustatud ebavõrdsuse leevendamiseks MATA toetuse osas
7. 10.30-10.45 VIROLi 2025. aasta eelarve eelnõu I lugemine
- 10.45-11.00 PAUS
8. 11.00-11.15 PEEK 2 taotluse ettevalmistusprotsessi tutvustus
9. 11.15-11.30 Eesti Jäätmehoolduskeskus MTÜ koostööettepanek VIROLile
10. 11.30-12.30 VIROL valdkondade tegevuskava 2025.a tutvustus
11. 12.30-12.45 Informatsiooniks:
  - a. Maamaksust
  - b. Kesk-Eesti arenguleppest
  - c. VIROL'i välisseminarist

#### Päevakorrapunkt 2:

Koosoleku päevakorra kinnitamine. Ettekandja: Einar Vallbaum.

**OTSUS:** Esitatud päevakorra kinnitamine.

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

#### Päevakorrapunkt 3:

Ülevaade Toidupanga tegevustest - *ettekandja Piet Boerefijn*

#### Arutelu:

[Lisa 1 Toidupank](#)

Üldinfo: 14+ aastat tegutsemist, uus ladu Jaama 11 asukohas, lisandunud külmkamber ja sügavkülmkamber.



## LÄÄNE-VIRU OMAVALITSUSTE LIIT

Toiduabi kogumine ja jagamine: kogutakse müügikõlbmatut, kuid tarbitavat toitu, sorteeritakse ja jaotatakse omavalitsuste sotsiaaltöötajate kaudu. Järgneb arutelu.

**OTSUS:** Toidupank kooskõlastab iga Lääne-Virumaa omavalitsuse sotsiaaltöötajaga eraldi võimaliku toetussumma ning selle eraldamise tingimused, lähtudes omavalitsuste eelarvelistest võimalustest ja menetlusprotsessidest.

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

### **Päevakorrapunkt 4:**

Ülevaade Lääne-Virumaa Spordiliidu 2025. aasta tegevustest ja eelarvest - *ettekandjad Sven Hõbemägi ja Erich Petrovits*

#### **Arutelu:**

[Lisa 2 LVSL](#)

Sven Hõbemägi eesmärk on realselt mõõta tegevusi ning vajadusel korrigeerida suunda. Peamised tegevused alates 01.08.2024 olid tööle saada infovahetus ja uudiste kajastus. VIROL abiga on saadud kaetud osaliselt turunduskulud läbi MATA toetuse. Lääne-Virumaa Spordiliit soovib VIROLiga koostööd jätkata. Arutati kust tuli otsus, et Spordiliidule eraldatakse igal aastal 12 000 €.

Indrek Kesküla küsis, kas Spordiliit saab MATA projekti üldkoosolekule edastada.

Erich Petrovits kinnitas, et see on võimalik.

### **Päevakorrapunkt 5:**

Maakonna arengustrateegia tegevuskava 2025-2028 ja MATA 2025. aasta tegevuskava kinnitamine ja esitamine liidu liikmetele heakskiitmiseks

#### **Arutelu:**

*Lisa 3:* [Lääne-Viru AS tegevuskava 2025-2028 muutustega.xls](#)

*Lisa 4:* [MATA projektide 2025-2027 rahastuse tabel.xlsx](#)

Tegevuskava on vaadatud üle valdkonnapõhiste töögruppidega (kultuur, haridus, keskkond, ettevõtlus, rahvatervis ja heaolu). Töögruppide tehtud ettepanekud ja muudatused vaatas üle või lükkas tagasi detsembri alguses kogunenud juhtrühm.

Tegevuskavale on lisatud ka MATA 2025. aasta toetussummad ja projektid, millega toetuse saajad 2025. aastal RTK-sse sisse lähevad, s.o. Viru-Nigula ja Vinni vallad ning esitada tuleb ka Kultuuriedendamise 2025-2027 aastate projekt.

#### **OTSUS:**

1. Võtta vastu Lääne-Viru maakonna arengustrateegia tegevuskava 2025-2028 eelnõu, ÜK otsus nr 1 31.01.2025.a.
2. Kinnitada MATA 2025. aasta tegevuskava
3. Esitada punktis 1 nimetatud dokument heakskiitmiseks Lääne-Virumaa kohalike omavalitsuste üksuste volikogudele.
4. Otsus jõustub vastuvõtmisest.

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

### **Päevakorrapunkt 6:**

Valdadevaheline kokkulepe regionaaltoetuste kärpest põhjustatud ebavõrdsuse leevendamiseks MATA toetuse osas

#### **Arutelu:**

*Lisa 5:* [Faili MATA 2025-2027 ebavõrdsuse arvestamine 20250107.xlsx](#)

29. detsembril toimunud üldkoosolekul oli arutlusel regionaaltoetuste toetusmahtude riiklikest kärbetest tulenevad mõjud Lääne-Virumaa maakondlikult jaotatud MATA toetussummadele aastatel 2025-2027. Võrdsuse printsiibi mehhanismi tagamiseks ja maakondliku kokkuleppe tegemiseks aastateks tehti üldkoosolekul ettepanek koostada sellekohane otsuse eelnõu.

Indrek Kesküla tõi esile, et puuduoleva summa täpne suurus selgub alles 2027. aastal ning siis võiks teha tasanduse kaheksa omavalitsuse vahel.

Peep Vassiljev rõhutas, et otsus tuleks fikseerida täpselt, et tulevikus oleks selge, kust otsused on pärit ja et järglased saaksid seda hiljem kontrollida.

Hans Kruusamägi märkis, et kui otsust täna ei kinnitata, tuleks see järgmiseks korraks vormistada, et vältida segadust, mis juhtus Spordiliidu 12 000 € toetusega.

Anti Puusepp toetas ettepanekut, lisades, et kuna tulevikus võib tulla uus volikogu, võivad arusaamised muutuda ning 2028. aastaks võib toetus üldse ära kaduda. Seetõttu tuleks see planeerida meetmetesse.



## LÄÄNE-VIRU OMAVALITSUSTE LIIT

Triin Varek kinnitas, et juhatus on teemat korduvalt arutanud ning kõik on saanud oma ettepanekud esitada. Võrdsusprintsipi tuleks fikseerida, et järgnevatele otsustajatele oleks tagatud selgus.

### **OTSUS:**

1. Tagada kõikidele Lääne-Virumaa omavalitsustele võrdsusprintsipi omavalitsuste spordi- ja kultuuriobjektide investeringute tegemisel maakondade arengustrateegiate toetustmeetme (MATA) toetussummade jaotamisel perioodil 2024-2027.

Võrdsusprintsipi rakendamiseks kasutada põhimõtteid Lisa 5 [Faili MATA 2025-2027 ebavõrdsuse arvestamine\\_20250107.xlsx](#)

2. 2027. aasta lõpuks tehakse otsus MATA toetuse summade ebavõrdsuse osas ning vajadusel tehakse tasandus kaheksa omavalitsuse vahel, lähtudes võrdsusprintsibist.

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

### **Päevakorrapunkt 7:**

VIROLi 2025. aasta eelarve eelnõu I lugemine

#### **Arutelu:**

**OTSUS:** VIROL 2025.a eelarve eelnõu I lugemine

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

### **Päevakorrapunkt 8:**

PEEK 2 taotluse ettevalmistusprotsessi tutvustus – *Erkki Ehand*

#### **Arutelu:**

Erkki Ehand tutvustas PEEK 2 planeeritavaid suundi 2025. aasta septembri taotlusvooruks, milleks on elu- ja ettevõtluskeskkonna ning koostöövõrgustike arendamine ja turundamine, tööstusalade ja ettevõtluseks vajaliku muu tehnilise taristu arendamine, ettevõtlikkuse edendamine ja noorte ettevõtlusteadlikkuse suurendamine ning kestliku ettevõtluse ja ringmajanduslike lahenduste rakendamine.

**OTSUS:** PEEK 2 plokkide struktuur kiideti heaks, otsustati jätkata täpsema tegevuskava koostamisega.

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

### **Päevakorrapunkt 9:**

Eesti Jäätmehoolduskeskus MTÜ koostööettepanek VIROLile

#### **Arutelu:**

Juhatus koosolekul otsustati anda volitus Priit Raamatule ja Erkki Ehandile, et nad süveneksid Eesti Jäätmehoolduskeskus MTÜ koostööettepanekusse.

Peep Vassiljev rõhutas, et maakond ei tohiks lasta oma jäätmekestust ära kaaperdada ning tuleks leida üks Erkki Ehandi taoline inimene, kes hakkaks projekti juhtima. Tema hinnangul oleks mõistlik luua oma lahendus ja panustada nii palju kui võimalik VIROL-i ja PEEK meetmete kaudu, sest nii saavutatakse parem tulemus.

Eesti Jäätmehoolduskeskus MTÜ esindaja Rait Pihelgas soovis üldkoosolekul sõna võtta, kuid üldkoosoleku otsusel seda võimalust talle ei antud. Üldkoosolek palus Monika Ehandil teavitada Rait Pihelgast sellest otsusest.

Indrek Kesküla küsis, kuidas Jäätmekestusega edasi minnakse ning kas oleks mõistlik koostada üks ühine jäätmekava, et vältida olukorda, kus iga vald tegutseb eraldi.

Peep Vassiljev pakkus välja, et tuleks korraldada eraldi arutelu üldkogul ning juhatus võiks edastada tänased soovid ka Jäätmekestusele. Tema arvates peaks Jäätmehoolduskeskusel juba olema oma visioon ja konkreetne ettepanek, kuidas koostööd teha, et saavutada tugevam ja paremini toimiv raamistik.

**OTSUS:** Üldkoosolek palus Monika Ehandil planeerida järgmine jäätmete teemaline seminaripäev.

**Hääletustulemus:** OTSUS võeti vastu ühehäälselt.

### **Päevakorrapunkt 10:**

VIROL valdkondade tegevuskava 2025.a tutvustus

#### **Arutelu:**

VIROL büroo töötajad tutvustasid oma valdkonna eesmärgi, tegevusi ja oodatavat tulemit 2025 aastal.

Peep Vassiljev küsis Anu Ojalt, kas Lääne-Virumaal on silmapiiril potentsiaalseid välisinvestoreid, kuna Ida-Virumaal jälgitakse aktiivselt olukorda, kuid sealne trend näitab, et suured tegijad lahkuvad piirkonnast.



## LÄÄNE-VIRU OMAVALITSUSTE LIIT

Anu Oja vastas, et tal endal puudub selles valdkonnas kompetents ning vastavate kontaktidega tegeleb eraldi inimene, kes katab nii Ida- kui ka Lääne-Virumaad.

Maido Nõlvak tõstas Kerli Randalainenile küsimuse teaduspõhise hindamise kohta seoses maakonna enda programmidega, mida hindamisele saadetakse ning uuris, millised on aineolümpiaadide prioriteedid.

Kerli Randalainen selgitas, et olümpiaadide prioriteedid määratakse riiklikul tasandil ning toetusi saadakse vastavalt sellele. Kui kevadise olümpiaadide perioodi järel jääb vahendeid üle, suunatakse need maakondlike sündmuste toetamiseks. Ta lisas, et koolid üritavad leida digieksami kontrollijad ise, mis aitab vältida 13 €/h tasustamise vajadust. Kulutuste kokkuhoid on esimesel poolaastal prioriteet, et võimaldada maakondlike tegevuste paremat toetust aasta teises pooles.

Maido Nõlvak nõustus, et oluline on tagada, et noorte võimalused ei väheneks.

### **Päevakorrapunkt 11:**

Informatsiooniks:

- a. Maamaksust
- b. Kesk-Eesti arenguleppes
- c. VIROL'i välisseminarist

### **Arutelu:**

a) Maamaksust

Indrek tõi välja, et maamaksu osas oleks võimalik teha erisusi põllu- ja metsamaale, kuid valitsus ei ole hetkel valmis seda teemat arutama. Ta rõhutas, et oluline on jõuda ministri tasandile ning palus, et poliitikutega suheldes aidataks kaasa maamaksu teema koalitsiooni lauale toomisel. Tema hinnangul oleks vana maamaksuseaduse säilimine võimaldanud järkjärgulist maksumäära tõstmist, mis oleks tekitanud sujuvama ülemineku.

Arutelus tõstatati ka küsimus, kas maamaksu puhul on praegused summad on ebamõistlikud, kuna erinevate piirkondade hinnad on väga erinevad.

### **Koosoleku juhataja:**

**Einar Vallbaum**

.....  
(allkirjastatud digitaalselt)

### **Protokollija:**

**Anneli Kuusk**

.....  
(allkirjastatud digitaalselt)